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Nr. Aanbeveling Bestuurlijke reactie (14.11.2017) Is de aanbeveling opgepakt?  
Zo ja, op welke wijze? 

Aantoonbaar 
Effect? 

Zo niet, waarom 
niet 

1. Zet in op integrale visie en preventie om aantal 

curatieve maatregelen te verminderen 

Door een verdere doorontwikkeling en goede 

implementatie van een integraal sociaal beleid met daarin 

een grote rol voor de gebiedsteams, zal de gemeente 

Rheden dichter bij haar inwoners komen te staan. 

Armoede en schuldenproblematiek zullen dan vanuit een 

integraal sociaal beleid mogelijk vaker voorkomen worden 

doordat kinderen en gezinnen tijdig in beeld zijn, wat er 

toe leidt dat eventuele problemen vroegtijdig in beeld 

komen via school, huisarts, politie, sportvereniging, 

woningcorporatie en/of buurthuis. Kwetsbare gezinnen 

ontvangen vervolgens integrale ondersteuning om te 

voorkomen dat zij in armoede en schulden vervallen en 

dat hun kinderen hetzelfde lot te wachten staat. In het 

huidig armoedebeleid ontbreekt deze integrale visie (nog) 

en zijn de regelingen overwegend curatief ingestoken.  

Het college dient derhalve in te zetten op een integrale 
visie, versterking van de gebiedsteams en het verhogen 
van sociale cohesie in buurten en de uitvoering hiervan bij 
de verantwoordelijke ambtenaren te laten. Op deze wijze 

kan het aantal inwoners met armoede en schulden worden 
teruggedrongen. 

 

Deze integrale visie op het sociaal domein is reeds 

aanwezig. De consulenten uit de sociale gebiedsteams 

verkennen tijdens Het Gesprek de ervaren problemen en 

mogelijke oplossingen samen met de inwoner. Een van de 

onderwerpen kan dan de financiële situatie zijn. De 

samenwerking van de sociale gebiedsteams en Werk & 

Inkomen en Schulddienstverlening van de gemeente 

Rheden is de afgelopen twee jaar geïntensiveerd. Zo zijn 

consulenten werk & inkomen en consulenten 

schulddienstverlening (zowel preventief als curatief) 

toegevoegd aan de gebiedsteams. Daarnaast breiden wij 

momenteel de formatie schulddienstverlening in de 

gebiedsteams Velp en Dieren verder uit voor de uitvoering 

van preventietaken. De procedures en werkwijze kunnen 

wij echter nog beter op elkaar afstemmen dan wel gelijk 

trekken. Hiermee voorkomen wij dat ondanks de 

aanwezige integrale visie er toch te dossiermatig en 

versnipperd wordt gewerkt. Met de integrale visie, waarbij 

1 gezin, 1 plan, 1 regisseur wordt gehanteerd, dus ook de 

integrale aanpak Wmo, Jeugd en Participatiewet, 

ontvangen ook de kwetsbare gezinnen de integrale 

ondersteuning.   

 

Ja, de aanbeveling is opgepakt. De evaluatie van het 

project Regie in de Toegang is recent afgerond. Hiermee 

zijn de verbeteracties in beeld gebracht. Om deze 

verbeterslag te kunnen maken, wordt momenteel een 

strategisch implementatieplan opgesteld. Daarnaast wordt 

gewerkt aan het opnieuw inrichten van de systemen en 

het koppelen daarvan, welke ook een bijdrage zal leveren 

aan deze aanbeveling (zie ook de stavaza bij aanbeveling 

nr. 9). 

 

Nee Nog in ontwikkeling 

2. 
 

Bied cursussen en begeleiding en – voor kinderen - 

positieve rolmodellen en budgeteducatie  

Uit dit onderzoek blijkt dat een groep inwoners met 
structurele en complexe schulden- en 
budgetteringsproblematiek kampt, maar nog wel leerbaar 
zijn en kunnen profiteren van cursussen en begeleiding. 
Dit zijn goede methoden om deze groep één-op-één te 

begeleiden, wat ook mogelijkheden biedt voor preventie en 

het vergroten van het doelbereik van de bestaande 
regelingen. Hierbij is bijzondere aandacht nodig voor 
begeleiding van kinderen die opgroeien in gezinnen met 
armoede of schuldproblematiek, om te voorkomen dat 
kinderen in dezelfde situatie als hun ouders terechtkomen. 
Voor hen zijn positieve rolmodellen en budgeteducatie 

nodig. Betrokken ambtenaren en gebiedsteams kunnen 
hier (eventueel in samenwerking met een 
maatschappelijke partner) vaker op inzetten 

Dit is gewaarborgd in ons integrale jeugdbeleid. Voor 

jongeren van 16 tot 28 jaar ontwikkelen wij een aparte 

preventieve en curatieve aanpak. In 2019 starten wij met 

een pilot Jongeren Schuldhulpcoach. Dat doen wij in het 

kader van de integrale jongerenaanpak. Verder sluiten wij 

aan op de doorontwikkeling van schulddienstverlening in 

de sociale gebiedsteams en de extra aandacht voor 

preventie.   

 

In de bestuurlijke reactie is onder andere aangegeven dat 
in 2019 een pilot Jongeren Schuldhulpcoach start. Echter is 
deze pilot al begin 2018 gestart. De Jongeren 
Schuldhulpcoach geeft in de maanden mei en juni 

financiële voorlichting in de vorm van gastlessen op 
Helicon Mbo Velp en het Rhedens in Dieren. Met Rijnstad 
zijn afspraken gemaakt voor de deelname van jongeren 
aan cursussen van Rijnstad. Bijvoorbeeld de cursus “Geld 

kun je leren”. We zijn een intern project gestart met als 
doel jongeren via een boekje of andere media gericht te 
informeren over alle financiële en regel zaken die op hen af 

komen wanneer zij de leeftijd van 18 jaar bereiken. 
Daarnaast wordt in afstemming met het onderwijs als 
onderdeel van het studieprogramma, vanuit Werk en 
Inkomen financiële voorlichtingsbijeenkomsten 
georganiseerd. Dit vanuit opleidingsperspectief van de 
scholieren zelf. 

In de eerste 4 maanden 
heeft de financiële 
jongerencoach 20 
jongeren bereikt. 

Hiervan worden er 13 
actief begeleid door de 
jongerencoach. De 
andere 7 jongeren zijn 

geholpen met 
eenmalige 
ondersteuning, of er 

wordt nog bekeken of 
ze actief in begeleiding 
gaan. 

 

3. Benut bewindvoerders en mogelijke 

vroegsignaleerders  

Veel mensen met armoedeproblematiek staan onder 
bewind. De kosten voor bewindvoering veroorzaken zelfs 
de belangrijkste stijging van de uitgaven aan het 
minimabeleid. Betrokken medewerkers van de gemeente 

zouden afspraken kunnen maken met bewindvoerders over 

signalering van overige problematiek en over actieve 
informatievertrekking aan hun cliënten. Maatschappelijke 
organisaties stellen verder voor budgeteducatie voor 
kinderen te koppelen aan elk gezin met bewindvoering. 
Bewindvoerders en andere instellingen als 

woningcorporaties en verzekeraars hebben bovendien 
goed zicht op mogelijke (structurele) financiële problemen. 
De gemeente Rheden zou een project als Vroeg Eropaf als 
voorbeeld kunnen nemen van een vorm van preventie, 
door een seintje te krijgen wanneer een inwoner enige tijd 
in gebreke blijft bij betalingen van bijvoorbeeld huur of 
verzekering. Bij snel ingrijpen wordt erge(re) problematiek 

voorkomen. 

Vroegsignalering vormt een kerntaak van de consulent 
schulddienstverlening in de sociale gebiedsteams. De 

gemeente is reeds in gesprek met bewindvoerders en de 
bereidheid tot samenwerking bij de bewindvoerders is ook 
zichtbaar aanwezig. Daarnaast zijn er afspraken gemaakt 
met woningcorporaties en nutsbedrijven. De gemeente is 
ook in gesprek met zorgverzekeraars en wil ook met deze 
partij afspraken maken. Hiermee hebben we de aanpak 

“Vroeg Eropaf” in de steigers staan. 

Ja, zoals aangegeven in de eerdere bestuurlijke reactie,   
zijn er al afspraken gemaakt met de woningcorporaties en 

nutsbedrijven. Daarnaast is momenteel een projectgroep 
bezig met de opdracht om met een advies te komen over 
bewindvoering. Hierin wordt de rol van de bewindvoerders 
ook betrokken. Zie voor een uitgebreide toelichting op de 
rol van bewindvoerders, de beantwoording op de gestelde 
vraag van het CDA d.d. 19 december 2017.  

Het aantal 
ontruimingen in 2017 is  

minder dan het aantal 
ontruimingen in 2016. 
In 2017 zijn dit 11 
ontruimingen en in 
2016 waren dit 21 
ontruimingen vanwege 

huurschuld. We kunnen 

niet zeggen wat de 
impact van de 
afspraken rondom 
vroegsignalering zijn op 
de daling van het 
aantal ontruimingen. 
Ook vanuit Vivare is 

namelijk het afgelopen 
jaar veel ingezet op het 
voorkomen van 
ontruimingen en het 
treffen van 

Het is nog te vroeg om 
een effect te 

beoordelen. Met de 
woningbouwcoöperatie 
Vivare zijn we op 1 juli 
2016 gestart met de 
“vroeger er op af 
aanpak”. Het aantal 

meldingen en de 

resultaten van de 
aanpak zijn noch door 
Vivare noch door de 
gemeente apart 
bijgehouden. Veel 
signalen worden 
rechtstreeks gewisseld 

en afgehandeld binnen 
de gebiedsteams. Zie 
ook de toelichting in de 
kolom hiernaast. 
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betalingsregelingen. Zie 

ook de toelichting in de 
kolom hiernaast. 

4. Blijf ondersteuningsaanbod uitventen  
De bekendheid van de regelingen blijft een aandachtspunt: 
er komen elke dag ‘nieuwe armen’ bij en de regelingen 
blijven wijzigen van tijd tot tijd. Bovendien is gebrek aan 
initiatief, mondigheid en zoekvaardigheid kenmerkend voor 
mensen die langdurig in armoede verkeren of die leven 

met de stress van schulden. De menselijke sociale kaart is 
een goed idee om het aanbod up-to-date te houden, maar 
daarbij is een outreachende benadering van groot belang: 
de informatie moet bij de meest kwetsbare groepen actief 
achter de voordeur worden gebracht. Maatschappelijke 
organisaties zoals stichting STOER bereiken een groot deel 
van de kwetsbare doelgroepen, intensieve samenwerking 

met dergelijke partijen kan helpen bij het ‘achter de 

voordeur’ komen. Bij deze groepen is aandacht en begrip 
voor mogelijke gevoelens van schaamte en moeite met 
papierwerk cruciaal. 

Het college onderschrijft deze aanbeveling. Naast de going 
concern taken op communicatie gebied, zetten wij in daar 
waar nodig op extra communicatie. Daarnaast start in 
2018 een formulierenbrigade in Rheden. De 
formulierenbrigade krijgt ook een taak op dit gebied. 

Ja, zoals aangegeven in de bestuurlijke reactie is dit een 
going concern taak. Daar waar nodig word de  inzet op 
communicatie geïntensiveerd. Momenteel wordt extra 
ingezet op de bekendheid van het kindpakket. Daarnaast is 
de formulierenHulp inmiddels opgestart. 

De verwachting is een 
stijging in het gebruik 
van de regelingen te 
kunnen realiseren.  

Het is nog te vroeg om 
een effect beoordelen. 
De afgelopen jaren is 
het gebruik van de 
regelingen gestegen. 
Zoals aangegeven 

wordt momenteel extra 
ingezet op het 
vergroten van de 
bekendheid van het 
kindpakket. Het is om 
deze reden nu nog niet 
aan te geven of dit al 

effect heeft op 

bijvoorbeeld het 
gebruik van de 
voorzieningen. Ook van 
de recent gestarte 
FormulierenHulp is dit 

effect nog niet 
zichtbaar. 

5. Verlaag drempels  

Binnen de ambtelijke organisatie moet daarom ook (meer) 

ingezet worden op vereenvoudiging van de toegang en – 

als mogelijk – op toekenning van een maatregel voor 

meerdere jaren, zodat cliënten niet telkens opnieuw hun 

papieren hoeven op te zoeken en opnieuw formulieren 

invullen. Dit levert overigens ook een efficiencyslag op aan 

gemeentezijde. Let er daarbij op dat dit niet ten koste gaat 

van de contactmomenten, want juist hier liggen de 

signalerings- en voorlichtingskansen. 

Om de toegang tot de voorzieningen te vereenvoudigen 
werken wij momenteel aan aanpassingen in het formulier 
voor inkomensondersteuning. Ook is het eind dit jaar 
mogelijk voor de Rhedense inwoner om deze 

voorzieningen digitaal met DigiD aan te vragen. Daar waar 
mogelijk kennen wij een voorziening, als deze in het 
voorgaande jaar is toegekend, het jaar er op ook 
ambtshalve toe. 

Ja, zie bestuurlijke reactie d.d. 14-11-2017. 
Middels vereenvoudiging van de huidige formulieren en 
digitaliseren van het aanvraagproces. Daarnaast is in de 
huidige werkprocessen voor de meeste regelingen 

geregeld dat bij een ongewijzigde situatie de regeling in 
het daaropvolgende jaar automatisch wordt toegekend. 

Regelingen worden 
automatisch toegekend. 

Het digitaliseren van 
het aanvraagproces 
moet nog uitgevoerd 
worden. Indien het 

gebruik van de 
regelingen stijgt, kan 
aangenomen worden 
dat deze 
vereenvoudiging hierin 

een bijdrage heeft 
geleverd. 

6. Werk aan bewustwording kanteling bij ouderen met 

vermogen  

Een deel van de inwoners beschikt over eigen vermogen 

en zou een grotere bijdrage kunnen leveren aan zorg en 

ondersteuning of deze wellicht zelfs grotendeels zelf 

kunnen regelen en financieren. De kantelingsgedachte 

leeft nog niet bij iedereen; sommige inwoners gaan er als 

vanzelfsprekend van uit dat er een recht is op kosteloze 

ondersteuning. Maatschappelijke organisaties hebben 

behoefte aan ondersteuning om hierover met ouderen – en 

hun kinderen – het gesprek aan te gaan. Een campagne 

kan helpen bij de bewustwording onder de inwoners en 

richtlijnen en ondersteuning voor professionals en 

vrijwilligers helpen om het gesprek aan te gaan. 

 

Er zijn structurele overleggen tussen verschillende 

maatschappelijke organisaties (waaronder ook met 

Stichting Stoer) en de gemeente waarbij zowel beleid als 

casussen worden besproken. Op deze manier vindt er een 

warme overdracht van de kantelinggedachte plaats. De 

gemeente voorziet stichting Stoer ook van 

informatiemappen over de verschillende minimaregelingen 

voor Senioren.  

 

Hetgeen beschreven is in eerder gegeven bestuurlijke 
reactie is onderdeel van een attitudeverandering van 

ambtenaren (zowel op beleid als op uitvoering), 
maatschappelijke organisaties en mensen die 
ondersteuning vragen. Het gaat daarom niet om een 
eenmalige actie, maar om blijvende inzet. De 
bijeenkomsten waarin casussen en beleid worden 
besproken met maatschappelijke organisaties (waaronder 

Stichting Stoer) worden op vaste momenten 
georganiseerd. Ook de informatievoorziening richting 
senioren blijft een onderwerp van aandacht. Zo subsidieert 
de gemeente het bezoek van vrijwilligers van Stichting 
Stoer van 70 jaar en ouder. Zij worden voorgelicht over 
(gemeentelijke) voorzieningen en er wordt gesproken over 

de situatie thuis. Per jaar worden er vier keer 400 mensen 

aangeschreven. Op dit moment wordt gewerkt aan een 
publiciteitscampagne om senioren voor te lichten over 
voorzieningen waarvan zij op eigen initiatief gebruik 
kunnen maken, dus zonder tussenkomst van de gemeente. 
Inwoners van 55 jaar en ouder met enige financiële 
draagkracht worden gestimuleerd om zelf hun woning aan 
te passen zodat deze geschikt is om langer in te wonen. 

Na een uitgebreide pilot is Mijn huis mijn toekomst een 
reguliere subsidieregeling geworden. Inwoners krijgen 
hiervoor vrijblijvend advies en een subsidie van 1/3 van de 
gerealiseerde woningaanpassingen met een maximum van 
650 euro. Daarnaast is de Blijverslening ingevoerd met 

Er zijn in 2018 al 
enkele tientallen 

aanvragen voor 
woningbezoeken in het 
kader van Mijn huis 
mijn toekomst 
aangevraagd. De 
Blijverslening is sinds 

de invoering enkele 
keren aangevraagd. 
Beide lopen naar 
verwachting wat 
aangeeft dat inwoners 
hun 

verantwoordelijkheid 

begrijpen en ook graag 
oppakken. 

Niet van toepassing. 
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hetzelfde doel, al gaat het hier om grotere aanpassingen. 

Doordat inwoners zelf hun woning aanpassen, zullen zij op 
een later moment een minder groot beroep op 
ondersteuning en ook in een later stadium. 

7. Zet actieve en gerichte promotie van bepaalde 

regelingen in  

De regeling voor indirecte schoolkosten voor schoolgaande 
kinderen is gewijzigd en uit de enquête en gesprekken 
blijkt dat veel mensen deze regeling niet kennen of er een 
verkeerd beeld van hebben. Dit kan in ernstige gevallen 
leiden tot schooluitval, met alle gevolgen van dien. Kijk 
ook naar mogelijkheden voor samenwerking en 

afstemming met (scholen in) buurgemeenten, omdat 
oudere schoolgaande kinderen soms in andere gemeenten 
naar school gaan waar andere regelingen kunnen gelden. 

Uit het voorliggende rapport blijkt dat de regeling 
schoolkosten onvoldoende bekend is. Deze regeling is een 
onderdeel van het kindpakket. Om dit aanbod verder te 
promoten, gaan wij  momenteel een 
communicatiestrategie bepalen. In 2018 brengen wij  deze 

communicatiestrategie tot uitvoering. Hierbij betrekken wij 
diverse stakeholders, waarbij ook het onderwijs. 

De schoolkostenregeling is een onderdeel van het 
kindpakket. De communicatiecampagne voor het 
kindpakket is in 2018 gestart. In februari is een 
bijeenkomst met als thema het Kindpakket, voor het 
maatschappelijke werkveld, waaronder het onderwijs 

georganiseerd. Om het thema kinderarmoede op de 
agenda te houden en meer bekendheid te geven aan het 
kindpakket, zijn verschillende (semi)professionals bereid 
gevonden om ambassadeur van het kindpakket te worden. 
Hierin is een basisschool vertegenwoordigd.  

Nee In 2019 kan pas 

aangegeven worden of 

het bereik van de 

regeling is gestegen. 

De verwachting is dat 

het gebruik zal 

toenemen 

 

8. Besteed aandacht aan chronisch zieken en de 

stapeling van zorgkosten  

Chronisch zieken komen vaak voor hoge kosten te staan 
door stapeling van zorgkosten in combinatie met geringe 
inkomsten en een beperkte zelfredzaamheid, waardoor 
ondersteuning op meer leefgebieden nodig is. Een goede 

dekking binnen de collectieve ziektekostenverzekering kan 
financiële druk op deze groep volgens het NIBUD wat 
verlichten. Het NIBUD wijst er bovendien op dat het 
dekkingsvoordeel ook betekent dat minder mensen 
aanspraak hoeven doen op de Individuele Bijzondere 
Bijstand. 

Het college heeft aandacht voor deze specifieke doelgroep 
en dit thema. Om deze reden is recent ook onderzoek 

uitgevoerd naar de financiële toegankelijkheid van de Wmo 

voorzieningen. De onderzoeksresultaten gaan wij in 
november ter informatie aan de gemeenteraad aanbieden. 
De collectieve zorgkostenverzekering bieden wij al aan. 
Met deze collectieve zorgverzekering bieden wij een 
uitgebreidere dekking in de zorgkosten en korting op de 
premie voor de basis- en aanvullende zorgverzekering. 

Ja, zie bestuurlijke reactie d.d. 14.11.2017.  Binnen de collectieve 
aanvullende 

zorgverzekering is een 

uitgebreidere dekking 
van de zorgkosten 
geregeld. Hiermee 
wordt de financiële druk 
onder deze doelgroep 
verlicht. Het aantal 
deelnemers aan de 

collectieve aanvullende 
zorgverzekering is de 
afgelopen jaren 
gestegen. 

Niet van toepassing.,  

9. Verbeter afstemming registratiesystemen  

De afstemming binnen het sociaal domein wordt 
bemoeilijkt door de beperkingen in de registratiesystemen. 
Nu is vaak intern bij de gemeente slechts via een omweg 

te achterhalen welke collega op welke manier met een 
cliënt bezig is. Er staan vaak meerdere dossiers in een 
systeem die apart van elkaar geopend moeten worden. 

Daarnaast is het huidige administratieve systeem gericht 
op individuen en niet op huishoudens. Op deze manier is 
het moeilijk te achterhalen hoe veel ondersteuning er 
wordt geleverd per huishouden en hoe complex de 
problematiek achter de voordeur is. Er moet gekeken 
worden naar de mogelijkheid om dossiers te integreren, 
zodat er zicht blijft bestaan op het totaal aan problematiek 

binnen huishoudens, met het oog op signalering en 
preventie. Dit zou ook betekenen dat cliënten hun verhaal 
niet onnodig vaak hoeven te doen. Met de uitbesteding van 
de kwijtscheldingsregistratie aan de Connectie, zal dit 
probleem wellicht nog toenemen. Ga ten rade bij andere 
gemeenten voor alternatieven. 

De veranderingen in het sociaal domein leggen nadruk op 

het belang van integraal werken vanuit de vaak complexe 
veranderende vraag van onze inwoner. De huidige manier 
van werken, en de ICT-systemen die we daarbij gebruiken, 

sluiten daarbij nog onvoldoende aan. Momenteel doen we 
onderzoek naar systemen die mogelijkheden bieden, de 
interne werkwijze te verbeteren en meer af te stemmen op 
de diverse vragen en behoefte van inwoners. 

Ja, deze aanbeveling is opgepakt. Samen met de 

medewerkers in het Sociaal Domein hebben wij de 

werkprocessen onderzocht en verbeterd. Daarmee is een 

goede basis gelegd voor een verbeterde systeeminrichting. 

Met leveranciers worden afspraken gemaakt. Momenteel 

wordt gewerkt aan het opnieuw inrichten van de systemen 

en het koppelen daarvan. Zodat een nieuw regiesysteem 

ontstaat, welke de consulent effectief ondersteund in het 

contact met de inwoner. 

Niet van toepassing.  Niet van toepassing. 

10. Koester de constructieve samenwerking met de 

maatschappelijke partners  

De maatschappelijke organisaties vinden dat zij goed 

worden betrokken bij het opstellen van het beleid en 
waarderen het Sociaal Café en de doorstart van de 
Werkgroep Armoede. Zij zien veel van hun standpunten 
terug in beleid. Wel wijzen zij erop dat een aantal van de 
aanbevelingen die zij in de loop van de jaren hebben 
gedaan, nog steeds niet is gerealiseerd. Teleurstelling ligt 
hier op de loer, wat het vertrouwen zou kunnen schenden 

en de samenwerking kan schaden. Maak daarom heldere 
afspraken over wat er met de verschillende adviezen en 
aanbevelingen wordt gedaan, op welke wijze en met welk 

De samenwerking met de maatschappelijke partners staat 
hoog op de agenda. Dit komt tot uiting door onder ander 
het organiseren van het Sociaal Cafe, als de doorstart van 
de werkgroep Armoede. Voor de volgende bijeenkomst van 
de werkgroep Armoede, worden de  aanbevelingen in het 
rapport, waarvan aangegeven is dat die onvoldoende in 

praktijk zijn gebracht, geagendeerd. 

Ja, het rapport en de aanbevelingen a t/m d  zijn 
besproken in het overleg van de Werkgroep Armoede. Zie 
hieronder per aanbeveling van de werkgroep, de stand van 
zaken.  
a.) Nee, de maatschappelijke partners hebben aangegeven 
dat dit onjuist staat vermeld in het rapport. Zij hebben 

aangegeven dat zij willen dat de noodfonds ook 
toegankelijk moet zijn voor vrijwillige professionals. Dit is 
in de pilot van de betreffende Noodfonds een concrete 
opdracht, die zij momenteel in uitvoering brengen. 
b.&c.) Op verzoek van de leden van de werkgroep zijn 
deze punten besproken aan de hand van twee casussen. 
Hierna is geconstateerd dat het huidige aanbod, met de 

recente extra inzet op preventie voldoende is. 

Geen aantoonbaar 
effect.  
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tijdspad. Indien bepaalde ideeën geen navolging zullen 

vinden, leg dat dan ook uit. 
Aanbevelingen die nog zijn blijven hangen en waaraan 
gewerkt moet worden:  

a. Noodfonds ook toegankelijk voor individuen;  
b. (Meer) aanbod voor structurele 

schuldondersteuning;  
c. Oplossing voor mensen met verslaving;  
d. Volgens sommige partijen is de benadering vanuit 

de medewerkers die over schuldproblematiek gaan 

soms nog teveel gericht op controle en handhaving 
van de regels en te weinig op verbetering van de 
totale leefsituatie. 

d.) Dit punt is besproken in met de werkgroep Armoede. 

Vanuit de gemeente is aangegeven dat deze aanbeveling 
onder de aandacht is binnen de interne organisatie en 
onderdeel is van het project Regie op de Toegang. 

11. Benut ervaringsdeskundigen binnen de adviesraad 
Sociaal Domein voor beter begrip van armoede  
Ervaringsdeskundigheid is een troef die nog meer ingezet 

kan worden om het begrip en inlevingsvermogen bij de 

consulenten, maar wellicht ook bij de beleidsmakers, te 
vergroten. Vooral ervaringsdeskundigen weten hoe 
armoede voelt en welk gedrag daarmee kan samenhangen. 
Zij herkennen het vermijdingsgedrag en kunnen adviseren 
over de do’s en dont’s in de communicatie met én 

voorlichting aan mensen in armoede. Maak hiervan gebruik 
bij personeelstrainingen, conceptbrieven, als proeflokaal 
voor campagnes et cetera. De themagroep Werk en 
Inkomen van de adviesraad is graag bereid een grotere rol 
te nemen. 

Op dit moment voert het onderzoeksbureau Movisie een 

evaluatie uit over de Adviesraad Sociaal Domein. Zij 

bekijken bij deze evaluatie ook verdere mogelijkheden om 

inwoners en cliënten te betrekken bij gemeentelijk beleid 

en hebben hiervoor gesprekken met een groot aantal 

betrokkenen. Het eindrapport van Movisie gaan wij 

gebruiken als basis voor de discussie over hoe inwoners 

het beste betrokken kunnen worden bij beleid en de 

wettelijke verplichtingen hieromtrent. 

 

   

12. Maak doelen SMART(er)  

De doelstellingen van het armoedebeleid zijn op dit 
moment onvoldoende SMART geformuleerd om de 
prestaties op outcomeniveau te kunnen beoordelen. Zo 
kunnen sommige prestaties dubbelzinnig worden 
geïnterpreteerd. Om een goede monitoring en evaluatie 

(beter) mogelijk te maken – en zo een vinger aan de pols 
te kunnen houden voor wat betreft het welslagen van het 

armoedebeleid van de gemeente Rheden – is het nodig om 
doelen SMART te formuleren en hieraan indicatoren te 
koppelen. De gemeenteraad van Rheden dient er op toe te 
zien dat doelen dusdanig SMART worden opgesteld dat 
deze voldoende basis bieden om het armoede- en 
minimabeleid te monitoren en evalueren. 

De gemeenteraad kan bij de begroting 2019 voorstellen 

doen om de huidige doelstellingen SMART(er) te 
formuleren. Indien gewenst kan in de fase van 
voorbereiding van de begroting 2019, tijdens een 
raadswerkgroep vergadering in 2018 aandacht aan worden 
gegeven.  

 

Bij de algemene beschouwingen d.d. 14 juni 2018 zijn 

door de fractie GroenLinks suggesties gegeven voor het 
verbeteren van de streefwaarden. Wij passen deze 
streefwaarden voor de begroting 2019 daar waar mogelijk 
aan. 

Niet van toepassing. Niet van toepassing.  

13. Ontwikkel een monitor sociaal domein en leg 
evaluatie – en rapportagemomenten vast  
Het is aan te bevelen (verder) te werken aan een monitor 
sociaal domein die alle benodigde informatie (operationeel, 
sturing en verantwoording) kan genereren die alle facetten 
van het sociale domein kan leveren. Door middel van 

periodieke peiling onder de bevolking en onder de 
doelgroepen van het armoedebeleid en in combinatie met 
outputdata, kunnen de prestaties van het armoedebeleid 

dan beter in kaart worden gebracht. Leg daarnaast 
evaluatie- en rapportagemomenten vast in het beleidsplan, 
zodat er periodiek een gegarandeerde terugkoppeling van 
prestaties op het terrein van armoede en minimabeleid 

plaatsvinden en de gemeenteraad haar controlerende taak 
goed kan uitoefenen. Gegevens van een monitor sociaal 
domein zijn bovendien laagdrempelig om snel een helder 
beeld van de situatie te kunnen schetsen. Ten aanzien van 
dit punt kan de gemeenteraad en/of het college het 
voortouw nemen, omdat hier ook budgettaire- dan wel 

investeringskwesties bij komen kijken. 

Vanuit het project beleid, budget en balans, nemen wij het 
doorontwikkelen van de monitor sociaal domein als 
deelproject mee. Hierbij gaat het niet alleen over 
monitoren maar zal deze naar waarschijnlijkheid ook als 
sturingsinstrument ingezet worden. Vanuit het 
minimabeleid zullen wij hier op aanhaken. 

Wij zijn bezig om dit monitorings- en sturingsinstrument 

vorm te geven. 
Nee Is nog in ontwikkeling.  

 


